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Referat Klyngestyregruppe Syd  
 

 

Dagsorden:  

 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden ved Lisbeth Kjær Lagoni 

 
Det indstilles: 
At dagsorden godkendes 
 

Dagsorden blev godkendt 
 

2. Opsamling på fællesmøde med driftsgruppen ved Lisbeth Kjær Lagoni 

Er der ting der skal samle op eller prioriteres – herunder næste skridt i forhold til auditrapporten.  

 

Bilag: Fund og læring fra tværsektoriel audit i Klynge Syd juni 2021 
 
Det indstilles: 
At der træffes beslutning om hvordan der skal ske opfølgning på auditrapporten og tilbagemel-
dingerne på fællesmødet  
At det drøftes om der skal iværksætte tiltag eller på anden vis følges op på input fra gruppear-
bejdet 

Emne: 

 

Møde 4, 2021 Styregruppe Klynge Syd  

Deltagere: 

 

Sygeplejefagligdirektør Lisbeth Kjær Lagoni, Aalborg Universitetshospital  

Direktør Eva Sejersdal Knudsen, Region Nordjylland 

Direktør Charlotte Larsen, Rebild Kommune  

Direktør Anne Krøjer, Vesthimmerlands Kommune – i stedet deltog Mette Rohde  

Direktør Søren Aalund, Mariagerfjord Kommune  

Direktør Jan Mainz, Psykiatrien - afbud – i stedet deltager Anette Sloth 

Forløbschef Jan Nybo, Aalborg Universitetshospital  

Konst. kontorchef Daniel Kjærgaard Simonsen, Region Nordjylland  

Konsulent Camilla Donslund, PLO – afbud  

Leder af Sund Info Lise Søndergaard, Regional sekretær  
Specialkonsulent Inge Kjær Andersen, Kommunal sekretær   

 

Gæster som deltager i punkterne1-3 

Centerchef Lotte Holt Worup, Rebild Kommune  

Klinikchef Maj Skårhøj, Psykiatrien  

 

Mødedato: 

 

Tid og sted:  

Fredag den 13.aug Kl.12.45 til kl. 14.00 – efter seminar  



 
Side 2 af 4 

 
Indstillingerne blev drøftet og følgende blev besluttet:  
 
Driftsgruppens formandskab bedes sikre at der tages en dialog i driftsgruppen med henblik på 
udformning af et kommissorium for arbejdet i forhold til implementering af intentionerne bag IPS. 
Inden sagen drøftes i driftsgruppen opfordres formandskabet for driftsgruppen til at tage en dia-
log med alle arbejdsmarkedscheferne. Styregruppen beder om at få en tidsplan for processen.  
 
I forhold til rekruttering blev det aftalt, at der skal arbejdes med en fælles kommunikationsstra-
tegi.  
 
I forhold til personale på tværs var der enighed om at praktik bare kan aftales mellem parterne, 
hvis det ønskes. Hospitalet lover at indtænkte kommunerne i uddannelsesplaner for sygeplejer-
skerne. Det aftales, at driftsgruppen bliver ansvarlige for at undersøge i hvilket omfang og hvor 
praktik kan give mening.  
 
Enighed om at fælles kultur og holdningen til samarbejdet og det at spille hinanden gode er vig-
tigt. Derfor opfordres der til at følgende overvejes nærmere:  

• Interne kurser reserveres et par pladser til kollegaer i anden sektor 
• Fælles temamøde for personale i koordinerende funktioner – lad dem komme med bud på 

hvad der kan styrke samarbejdet.  
• Koordinator funktionerne stilles til rådighed for ledergrupper eller andre – så viden formid-

les mundtligt.  
 
 

3. Revision af sundhedsaftalen om indlæggelse og udskrivning ved Søren Aalund 

På Strategisk Sundhedsforum den 28. maj blev revidering af Samarbejdsaftalen om indlæggelse 

og udskrivning drøftet. Sundhedsdirektørernes FU har haft en opfølgende drøftelse af reviderin-

gen af aftalen og har besluttet, at der er behov for kommunale input inden den videre proces 

igangsættes. Hidtil har fokus primært været på tre problemstillinger om udskrivningsvars-

ler/udskrivningstidspunkter taget op af regionen, men som grundlag for det videre arbejde er det 

væsentligt at få en bredere afdækning af eventuelle tilpasningsbehov på aftaleområdet. Afdæk-

ningen forventes også at danne grundlag for et kommissorium til det videre arbejde med revide-

ring af aftalen. 

 

Kommunerne er derfor blevet bedt om at melde tilbage inden tirsdag den 17. august kl. 12.00 

med de tilpasningsbehov.  

 

Den nuværende aftale kan findes på følgende link: https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-

sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Den-

Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_Aftale-om-indlaeggelses-og-

udskrivningsforloeb.ashx?la=da 

 

Det indstilles 

At det drøftes om der på baggrund af drøftelser på seminaret omkring audit skal ske fælles ind-

melding fra Klynge Syd fra både hospitaler og kommuner om relevante problemstillinger.  

https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Den-Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_Aftale-om-indlaeggelses-og-udskrivningsforloeb.ashx?la=da
https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Den-Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_Aftale-om-indlaeggelses-og-udskrivningsforloeb.ashx?la=da
https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Den-Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_Aftale-om-indlaeggelses-og-udskrivningsforloeb.ashx?la=da
https://rn.dk/-/media/Rn_dk/Sundhed/Til-sundhedsfaglige-og-samarbejdspartnere/Sundhedsaftaler/Sundhedsaftalen-2019/Den-Tvaersektorielle-Grundaftale/Behandling-og-pleje/Samlet_Aftale-om-indlaeggelses-og-udskrivningsforloeb.ashx?la=da
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Det blev aftalt udover rapporten at fremsende nedenstående fælles bemærkninger:  

 

Kommunikation:  
 

• Der skal være fokus på at elektronisk kommunikation ikke er er nok, der skal suppleres med 
telefonisk kontakt såfremt forløbet er komplekst. Der ønskes en tilgang hvor man tænker 
over hvad kan hjælpe den anden sektor, og så bydes der ind med dette som supplement til 
standarden.  
 

• Der bør arbejdes med at der kan fremsendes indlæggelsesrapport til en fælles sky eller post-
kasse, som kan modtage besked selvom patienten ikke teknisk set er indlagt endnu. Det vil 
betyde at frontpersonalet i kommunerne kan gøre overleveringen færdig i en sagsgang og 
hospitalet modtager og får adgang aktuelle informationer straks ved ankomst. 

 
• Det skal undersøges om kommunikationen mellem elektroniske systemer kan gøres bedre i 

forhold til psykiatrien og socialpsykiatrien.  
 

 
I forhold til det videre arbejde i klyngen blev det aftalt at regionen undersøger de tekniske mulig-
heder nærmere.  
 

4. Opsamling på drøftelser om sundhedshuse ved Lisbeth Kjær Lagoni 

Er der ting der skal samle op eller prioriteres?  
 
Det indstilles: 
At det drøftes om der skal iværksætte tiltag eller på anden vis følges op 
 
Sagen blev drøftet og det blev besluttet at næste møde i styregruppen skal have sundhedshuse 
som tema.  
Der var enighed om, at der er meget at tale om. Det blev aftalt at alle har en hjemmeopgave til 
næste møde: At bidrage med refleksioner i forhold til hvilke funktioner der ønskes lokalt og regi-
onalt. Samt overveje om seminaret har givet anledning til andre refleksioner. Hver part holder et 
lille indlæg på næste møde. 
 
Det blev aftalt, at Daniel Kjærgaard Simonsen til næste møde fremskaffer forskellige forskning 
inden for feltet.  
 

5. Kort evaluering af seminar ved Lisbeth Kjær Lagoni 

Blev formålet indfriet? Hvad gik godt? Hvad var mindre godt?  

 
Det indstilles: 
At der foretages en kort samlet evaluering af seminaret 
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Der var stor tilfredshed med seminaret og traditionen ønskes fastholdt. Der bookes snarest dato-
er for næste år. Deltager sammensætningen kan overvejes – det er vigtigt at den er tilpasset 
dagsorden.  
Eva Sejersdal Knudsen gav en kort orientering om strukturovervejelser i forhold til regeringens 
strukturudspil på sundhedsområdet. Det kan få konsekvenser for næste års seminar.   
 

6. Fast punkt: Skal patienter eller pårørende inddrages i noget af det aftalte fra dagens 

møde? Og hvad skal formen være? 

 

Det indstilles: 

At punktet drøftes  
 

Intet til dette punkt i denne gang, udover en opfordring til at indtænke patientdeltagelse på næ-
ste seminar, dog alene som input til det udvalgte emne.  
 

7. Evt.  

Eva Sejersdal Knudsen oplyste, at det endnu ikke er afklaret om Nord Kap fremover deltager i 
styregruppen.   

 
 

Således opfattet IKA  
Godkendt af LKL og SAA 


